
Marije Boessenkool, lijsttrekker
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Duurzaamheid, eerlijkheid, betrouwbaarheid
Nog even en dan is het zover. Dan mag u als inwoner van Den Helder in het stemhokje bepalen wie er de komende vier jaar in de gemeen-
teraad komen. Op 21 maart wordt beslist of alle vijftien deelnemende partijen mee mogen doen of dat er partijen zijn die de kiesdrempel
niet halen. Het wordt spannend. Worden de lokale partijen groot, hoe doet de PVV het hier, maar vooral: hoe gaat GroenLinks het doen?
Bij de landelijke verkiezingen haalde GroenLinks een prachtig aantal zetels. En nog steeds doen we het in de landelijke peilingen heel erg
goed. Maar hier, in het over het algemeen erg rechtse Den Helder?  Ik durf er geen uitspraken over te doen.

Ik hoop natuurlijk dat we meerdere zetels gaan halen. Dat lukt, als iedereen die
landelijk op GroenLinks stemt, dat plaatselijk ook doet.
Als iedereen die duurzaamheid, eerlijkheid en betrouwbaarheid belangrijk vindt,
ziet dat dit bij GroenLinks in de beste handen is.
Want dat zijn de kernwaarden vanwaar uit ik het GroenLinks-ideaal wil behartigen
in de komende jaren. Een gemeente met visie op de toekomst.
Energiegebruik, sociale voorzieningen, stadsontwikkeling en werkgelegenheid
staan hoog op de agenda de komende jaren. 

Ik wil ervoor zorgen dat al deze onderwerpen de hoognodige toekomst-
bestendige, groene en sociale kleur krijgen.
Want GroenLinks staat voor waar het écht om gaat.
Dat heeft deze stad nodig, dat verdient deze stad.

Stem daarom op 21 maart op GroenLinks!

CoNTaCT: GroeNLiNksDeNHeLDer@GMaiL.CoM
www.DeNHeLDer.GroeNLiNks.NL    •   faCebook.CoM/GroeNLiNksDeNHeLDer
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DEN  H E LDER

‘Ik wil  een gemeente
waarin we de lasten én de
lusten eerlijk verdelen,
waar mens én dier het
goed hebben, waar groen
wordt gezien als een
verrijkende en
belangrijke factor in plaats
van als een kostenpost.’



what you see is
what you get!

De campagne loopt gesmeerd.
Natuurlijk hebben we als Groen-
Links niet zoveel geld als de
grote fracties die driehoeksbor-
den huren, middenpagina’s in de
weekbladen kopen of reclame-
blokken bij de lokale omroep,
of betaalde pushberichten op
Facebook.
Maar wij hebben een top 3 van
sterke vrouwen, een geweldige
inhoud en een enthousiaste
groep om voor een goede uitslag
te gaan zorgen zonder die kost-
bare eenmalige opleving eens in
de vier jaar.

Tolheffing naar Texel,
etc...... Daar gáát de
gemeente niet eens over!
In de campagnes wordt echt van
alles beloofd… bijvoorbeeld
zaken die volstrekt buiten de in-
vloedssfeer van de gemeente
liggen zoals behoud ziekenhuis,
verbetering onderwijs of tol hef-
fen op de provinciale weg naar
Texel. In die verkiezingsretoriek
wordt door een aantal partijen
echt vele malen meer uitgege-
ven aan beloften dan dat de ge-
meente daadwerkelijk geld in
haar begroting heeft.
GroenLinks doet haar campagne
zoals altijd doelmatiger.
Flyers met speerpunten, regel-
matig op straat staan en natuur-
lijk meedoen aan de
lijsttrekkersdebatten. Gewoon
zonder franje en overdrijving…
What you see, is what you get..!

Hans Boskeljon
Campagneleider

Marja Timmers tijdens de uitzending op zondag 11 maart van de Lokale
Omroepstichting (LOS) waarin GroenLinks een uur gelegenheid had om
haar standpunten (en onze eigen muziekkeuze) naar voren te brengen.
Marije en Marja deden het prima.
Als u de uitzending terug wilt luisteren, ga dan naar de LOS:
https://losdenhelder.nl/rtvuitzendingen/uitzendinggemist/html5/de-
fault.php

Campagne GroenLinks 

Natuurlijk gaat het ‘gewone werk’ ook
door.
Marije en Kees tijdens de laatste com-
missievergadering over onder andere
leerlingenvervoer en beschermd
wonen.

Girl
Power!

Foto boven:
Kitty Bakker
tijdens het
partijcongres.

Hiernaast:
De landelijke
poster



w a a r o M  G r o e N L i N k s ?

GroeNLiNks sTaaT voor waar HeT eCHT oM GaaT!

SPEERPUNTEN SOCIAAL DOMEIN:
1. In elke wijk spreekuren van een wijkteam met specialisten.
2. Ervaringsdeskundigen en gebruikersorganisaties vóóraf bij het
beleid betrekken. Referenda houden!

3. De Inclusieve Samenleving ( Het Verenigde Naties verdrag voor
toegankelijkheid en participatie voor gehandicapten )
onderdeel maken van àl het gemeentelijk beleid. 

4. De Eigen Bijdragen voor WMO en Hulpmiddelen afschaffen.
5. Experimenten met een Basisinkomen houden.
6. Een gemeentelijk Werkbedrijf starten voor mensen met een af-
stand tot de arbeidsmarkt.

SPEERPUNTEN ECONOMIE
EN TOERISME:
1. Focussen op duurzame maritieme technologie (werkgelegen-
heid) en maritieme historie (toerisme).

2. Gemeente stopt met uitbesteden van niet tijdelijk werk.
3. Niet langer vrijwilligers op functies die betaald zouden moeten
zijn.

4. De Zuidoost hoek van Willemsoord wordt een groene oase met
recreatieve functie. 

5. Den Helder maakt werk van de groeimarkt Zorgtoerisme voor
ouderen en gehandicapten. Recreatieve locaties en evenemen-
ten worden verplicht toegankelijk.

6. Stimuleren dat bedrijven die zich bezig houden met duurzaam-
heid, zich hier vestigen. 

SPEERPUNTEN OPENBARE RUIMTE,
VERKEER EN CULTUUR:
1. Samenwerking met Zeestad stoppen.
2. Eerst de openbare ruimte in de wijken verbeteren, daarna pas
stadspark doortrekken.

3. Den Helder wordt een fiets- (en dus ook Scootmobiel) vriende-
lijke gemeente. Naast de Langevliet komt een natuurlijk wind-
scherm, met enkele schuilgelegenheden. 

4. De verkeersoverlast en de schadelijke uitstoot worden door de
Texelse boot voor Den Helder steeds groter. Voor de korte ter-
mijn ziet GroenLinks de oplossing in een transferium, en voor
de langere termijn in verplaatsing van de veerhaven.
Voor fiets-, wandel- en ambulance verkeer komt er dan een
kleinere veerdienst. 

5. In het onderwijs meer aandacht voor gezonde
voeding en streekgebonden producten.

6. Stimuleren van amateurkunst, met als
tegenprestatie een expositie of optreden.

SPEERPUNTEN NATUUR
EN MILIEU:
1. Meer bomen planten, ook op pleinen en
parkeerterreinen.

2. Tegengaan van gebruik van pesticiden.
3. Dierenopvang- en welzijnsorganisaties worden
voldoende ondersteund.

4. We gaan lichthinder tegen en stellen vuurwerkvrije zones in. 
5. Den Helder moet ruim voor 2040 energieneutraal zijn.
6. Bij nieuwbouw en gevelrenovatie worden enkele nestkasten
voor huismussen ingebouwd.

BETROUWBAAR EN STANDVASTIG
GroenLinks Den Helder is één van de weinige Helderse par-
tijen die niet voortkomt uit afsplitsingen en waar nooit
‘gedoe’ is geweest. We zijn een hechte ploeg die staat voor
haar principes.
Uw stem helpt om uw (en onze) idealen te realiseren.

DUURZAAM EN SOCIAAL
Het programma van GroenLinks is gericht op een wezenlijke
VERANDERING. De verandering die bij rechtse coalities uit-
bleef, wil GroenLinks wel wáármaken.
Met eerlijk delen, empathie en duurzaamheid!



De democratie is nogal in discus-
sie tegenwoordig. Het raadge-
vend referendum is net
afgeschaft en de roep om de gekozen burgemeester laait weer op.
als je sommige kritikasters moet geloven is Nederland niet veel beter
dan een dictatuur.
Dream on brothers! onze variant van democratie met evenredige verte-
genwoordiging, zonder kiesdrempel is het minst slechte wat je zou kun-
nen bedenken. alleen maken we er zelf een potje van.

Mooi voorbeeld is Den Helder: wat heeft de kiezer de afgelopen jaren al
niet aangericht? een parade van onbekwame baantjesgasten met te veel
ego en dubieuze motieven trok voorbij. een slechte soap!
wethouders van buiten, behorend tot een nieuwe kaste van rondtrek-
kende gelukszoekers. je moet maar afwachten wat je krijgt bij al die
nieuwe partijtjes, die zogenaamd het volk dienen. 

Met het oog op de nakende gemeenteraadsverkiezing wil ik hier een
pleidooi houden voor kwaliteit en duurzaamheid.
Neem nou Nel Dol: voordat zij tot de raad toetrad had ze al dik 17 jaar po-
litieke en bestuurlijke ervaring opgedaan, gewoon bij haar partij en on-
bezoldigd. ja, dames en heren: onbezoldigd! Liefdewerk-oud-papier,
maar met hart voor haar stad en hart voor de mensen.
ook de nieuwe lijsttrekker Marije boessenkool is al jarenlang gepokt en
gemazeld in het politieke handwerk en nu klaar voor de raad.
Dat geldt ook voor Marja Timmers, die al eerder raadslid was, voor
fred van vliet met zijn enorme kennis over milieu en duurzaamheid, en
voor kees de jager die 20 jaar voorzitter was van de Gehandicaptenraad
en nu al 5 jaar actief is voor het sociaal Domein bij Groen Links.

ja hoor, zullen sommige zuurpruimen nu vast zeggen, die Hoekmeijer zit
gewoon zijn eigen parochie op te hemelen. is ook zo. Maar wel terecht.
en ik kan ook raadsleden uit andere partijen noemen, die hun rol als
volksvertegenwoordiger serieus uitoefenen: Tjitske biersteker van de Cu
bijvoorbeeld en frans klut van D66, de onderwaterspecialist.
Deze mensen hebben veel tijd gestoken in dit werk en terecht ‘hun zak-
ken gevuld’ met de -bescheiden- raadstoelage. want het gaat niet om de
vraag of die toelage te hoog is of te laag, het gaat er om of je die ver-
dient. Dus laten al die baantjesgasten en gelukszoekers eerst maar eens
een paar jaar aantonen wat ze de stad te bieden hebben, maar dan voor
een bescheiden maar passende onkostenvergoeding op declaratiebasis.
Dat kan alleen landelijk geregeld worden maar zou wel goed zijn voor de
Helderse politiek.
voor nu: breng de toelage terug tot 80% voor aspiranten.
ik wens u veel wijsheid en sterkte in het stemhok. 

Laat aspiranten
zichzelf eerst
bewijzen!

aCTief oP De soCiaL MeDia!
Hieronder een voorbeeld uit onze serie van 25 thematische
berichten op Facebook. Volg ons!
faCebook.CoM/GroeNLiNksDeNHeLDer

Teksten: Fractie GroenLinks
Column: Gerard Hoekmeijer
Vormgeving: www.keesdejager.com
Verspreiding: Marije Boessenkool
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... eN aCTief iN De DebaTTeN!
Onderstaand een foto van het debat bij Scholen aan Zee.



sbs6 reportage over het nieuwe
wadden belevingspunt in Den oever

... met GroenLinks Hollands kroon
en GroenLinks Den Helder!

SBS6 heeft een programma ‘Van onze centen’ waarin missers van de overheid aan de kaak
worden gesteld. Op woensdag 6 maart maakten ze een reportage waar wij aan mee-
werkten. De reportage wordt begin april bij SBS6 uitgezonden.
Hieronder de kritiek van GroenLinks Hollands Kroon:
• Kosten € 452.000,- 
• Onbereikbaar voor rolstoelers 
• Verstoort de vogels
Hopelijk maakt het bezoekers wel meer bewust van de schoonheid en natuurwaarde van
de unieke Waddenzee. Anders is het zonde van het geld en de moeite.

Kees de Jager van GroenLinks Den Helder werd gevraagd om de toegankelijkheid te be-
oordelen, omdat dit als ‘randvoorwaarde werd genoemd in de gemeentelijke stukken.
Zijn bevindingen:
• Fietssluis waar je met een rolstoel nauwelijks veilig doorheen komt
• Heel smal pad over dijkje waarbij je bij tegemoetkomend verkeer zoals andere rolstoeler

of kinderwagen, elkaar niet kunt passeren. Gevaarlijk omdat je niet in een berm terecht
komt maar van het talud af valt. Nergens ruimte om te keren met een rolstoel.

• Gevaarlijk hoogteverschil tussen pad en brug
• In plaats van ‘toegankelijk’ zou er een bord moeten staan ‘Gevaarlijk voor rolstoelers.’

Lilian Peters van Hollands Kroon
en Kees de Jager van Den Helder



De huidige 15 politieke partijen hebben ongetwijfeld het beste voor
met Den Helder. enkele kleine partijen profileren zich zelfs voor een
bepaalde doelgroep. De versnippering maakt de bestuurbaarheid
ecchter niet gemakkelijker. een coalitie van ‘de helft plus één’, die met
een dichtgetimmerd coalitie-akkoord zijn gelijk neemt heeft trouwens
evenmin tot daadkracht en een betere samenleving geleid.
Noodzaak is een gericht  sociaal- en economisch beleid, óók voor ‘achtergebleven
groepen,’ zonder krampachtig te willen scoren of oude rekeningen vereffenen.

kansen voor onze krimpgemeente
Den Helder krimpt voorlopig nog. De jeugd trekt weg. Veel vitale functies worden
door fusies of anderszins vanuit de regio gestuurd. Academische kwalificaties of
HBO’s met bijbehorende banen, zijn alleen nog bij de Koninklijke Marine te vin-
den.

Twee categorieën inwoners zijn echter hondstrouw:
ouderen en gehandicapten.

Fysieke- en financiële onmogelijkheid tot verhuizen, toegenomen revalidatie-
mogelijkheden en vergrijzing zijn daar mede oorzaak van.
De beeldvorming over ouderen en gehandicapten is vaak het stereotype ‘Zwitser-
leven’ of ‘rollator-schuifelaars.’ Het merendeel heeft echter een redelijk inkomen
en mobiliteit. Onderzoeken wijzen uit dat Den Helder kansen heeft op het gebied
van zorgtoerisme. Daarvoor moeten er meer toegankelijke accommodaties
komen. Het is een groep die de regie in eigen hand wil houden.
Een korte- en langetermijnvisie is noodzaak.
Levensloopbestendig bouwen, dat ook voorziet in huisvesting voor jongeren,
dient uitgebreid te worden. De breedgedragen plannen bij de herstructurering
van nieuw Den Helder zijn destijds niet uitgevoerd. De ontwikkelingen op dit ge-
bied zijn uitgebreid met bijvoorbeeld complete bouwpakketten uit Scandinavië;
functioneel, variabel, esthetisch en duurzaam.

inclusieve samenleving
Zomer 2016 heeft Nederland het verdrag van de Verenigde Naties voor de Rech-
ten van Gehandicapten bekrachtigd. Toegankelijkheid is sindsdien niet vrijblij-
vend meer. Mensen met een beperking moeten geen drempels ondervinden om
deel te nemen in de maatschappij. Dat is een kwestie van sociaal fatsoen, maar
ook economisch belangrijk. Horeca en toerisme boeken soms een omzetstijging
van minimaal 12 % na toegankelijk maken.
De nieuwe regelgeving gaat uit van redelijkheid. Geen enkele gehandicapte of
senior zal willen dat er een lift in onze vuurtoren komt of dat het strand geasfal-
teerd wordt. Toegankelijkheid zit ook in kleine dingen die niet eens duur zijn.
Essentieel zijn empathie en het vooraf -samen met ervaringsdeskundigen- ont-
wikkelen van beleid. Aan beide ontbreekt het hier, hoewel we daar nu al twee
jaar op wijzen. Daarom staat Den Helder niet eens in de top honderd van de
meest toegankelijke steden, maar bungelt ver onderaan. Toeristen met een be-
perking weten dat ook, dankzij voor hun bestemde media!

Veel ouderen hebben een invalidenparkeerkaart. Die krijgt men als men minder
dan 100 meter kan lopen. Samen met de doelgroep moet er een doordacht par-
keerplaatsenbeleid ontwikkeld worden als onderdeel van een hoognodig inte-
graal gehandicaptenbeleid. Dat begint met een nulmeting en daarna een plan
van aanpak.

afvalinzameling
Verbijsterd zijn ouderen en gehandicapten over het plan dat het restafval naar
een punt in de wijk gebracht dient te worden, wat soms wel 200 meter verderop
ligt. Als de wethouder weet dat men geen 100 meter kan lopen, laat staan tege-
lijk iets zwaars dragen, dan is dat onvriendelijk beleid. Ook hier zegt het college
dat men ‘een beroep moet doen op buren.’ Ouderen en gehandicapten willen niet
structureel afhankelijk zijn. Bovendien wijst landelijk onderzoek erop dat ‘ buren-
en vrijwilligershulp’ zijn grenzen heeft bereikt.

Leer/werkplaats
Wij pleiten voor een diensten-leerwerkplaats. Werkzoekenden doen daar erva-
ring op om bijvoorbeeld een eigen bedrijf te starten. Het verdient aanbeveling
om te bekijken of dit samengevoegd kan worden met het Groen Links plan voor
een Gemeentelijk Werkbedrijf voor mensen met een afstand tot de arbeidsmarkt.
Niet alleen voor eenvoudig werk, maar ook hoger gekwalificeerd werk, bijvoor-
beeld computerwerk voor buurthuizen en verenigingen.
Door de verschraling van de busdiensten, biedt een dergelijk bedrijf ook kansen
voor vervoer. Een aanvullende training voor de chauffeur is daarbij wel noodza-
kelijk. Basis zou kunnen zijn dat ouderen en gehandicapten wederdiensten verle-
nen. Dit voorkomt
isolement, maar ook het
verloren gaan van kennis en
vaardigheden en het sluit
aan bij het wijkgericht
werken wat al beleid is.

Opiniestuk, gezamen-
lijk geschreven door:

Kees de Jager,
commissielid Sociaal
Domein Groen Links, en
ex-voorzitter
Gehandicaptenraad

Marie-Louise Rouffaer-
van Dongen,
Patiëntenbeweging Kop
van Noord-Holland.

Kees de Jager
is onze nummer 5 op de lijst. Hij heeft ruim 20
jaar ervaring in gehandicaptenwerk. De laat-
ste 4 jaar was hij bij ons actief in de commissie
Maatschappelijke Ontwikkeling. Hij houdt
zich vooral bezig met de WMO en de (slechte!)
uitvoering door gemeente van het sinds 2016
bekrachtigde  Verenigde Naties verdrag voor

toegankelijkheid.

Den Helder toegankelijk: Verandering begint HIER!

Hondstrouwe, maar achtergebleven,
groepen

Onderstaande tekst werd ook geplaast in de Helderse Courant 

door Kees de Jager en Marie-Louise Rouffaer



van VUIL naar schoon:
beter voor het milieu en beter voor uw

portemonnee!

Fred van Vliet
is onze expert voor milieu,

duurzaamheid en dierenwel-
zijn. Hij staat nummer 4 op
onze lijst.
Fred heeft ruime ervaring in
de commissie Stadsontwikke-
ling en is actief in diverse
organisaties.

Den Helder energieneutraal vóór 2040: stem daarom GroenLinks!

als fractielid van GroenLinks Den Helder zou ik graag uw dak vol zonnepanelen willen leggen. alleen krijg ik
het dan aan de stok met onze penningmeester die ons schaarse tegoed beheert. 
ook als privé-persoon zou ik dat graag willen doen, maar dan krijg ik het aan de stok met mijn vriendin die
onze schaarse privé-tegoeden beheert. 
Of we willen of niet, op een gegeven moment komt er niets meer uit de gele gaspijp die mijn en uw huis in gaat. 

Een warmtepomp is dan de oplossing, Een warmtepomp vraagt als er geen gas meer is (of geen
gas meer wordt geleverd!) om stroom, iets meer dan u momenteel verbruikt. 
Je staat dan voor de keuze zelf opwekken of laten opwekken. 
Als je niet zelf op wilt wekken of niet kunt opwekken, dan hoop je maar dat de prijs per kWh laag
is. Voordeel is wel dat je dan geen gas meer hoeft te betalen. 

Ik kom nog uit de tijd dat mijn moeder per kit kolen betaalde of (als ze het geld had) dat het per
mud werd gestort in ons kolenhok. 
Als oudste (en op dat moment enige) zoon mocht ik 's morgens de kachel aanmaken wat gelijk
inhield dat ik altijd en overal allerlei houtjes verzamelde omdat die kolen op de koude ochten-
den niet vanzelf aangingen. Wat was ik blij dat er in de jaren '60 gas kwam. 

Dat gas moest snel op omdat we aan de kernenergie zouden gaan. Maar ja, ook die belofte blijkt
niet een echte optie te zijn voor ons dichtbevolkte land. In Dodewaard staat momenteel een
kerncentrale die tot 2045 staat te wachten om dan tegen een onbekend (maar wel steeds stij-
gend bedrag) gesloopt te worden. 

Maar ja de Groningers zakken en afhankelijk wezen van de Russen lijkt mij ook geen goede
optie. Dus we moeten straks toch aan de warmtepomp. 

Maar mogelijk vindt men in de reis naar 2040 iets
veel goedkopers en vernuftigers uit. Mijn eerste
ledlamp bijvoorbeeld kostte tien jaar geleden

€32,- per stuk. Nu liggen ze voor een prijs van rond de 3 euro in de supermarkt.

Mijn set met 3 zonnepanelen kostte 9 jaar geleden ca. € 3500,-. Voor deze prijs
kun je momenteel een set met 7 panelen kopen die ook nog meer opbrengen.
Ik voorzie dat over enkele jaren u een setje ter grootte van uw dak tegen een heel
lage prijs ophaalt bij de Gamma en eind van de middag bent u naast leverancier
voor het eigen gebruik ook energie-leverancier aan anderen omdat u meer produ-
ceert dan u zelf gebruikt.
Ik heb dus voldoende vertrouwen in onze democratie dat dit betalen in de toe-
komst niet zover komt dat uw en mijn nazaten er de wrange vruchten van zullen
plukken.

welkom bij de partij die zonder dwang graag uw stem wil verdienen!  

door
fred

van vliet



wat gaan we doen: “nieuwbouw of renoveren?” je zou denken daar
moet toch uit te komen zijn. Nou, niet in Den Helder!

In 2008 is de discussie gestart. In 2010 was het een verkiezingsitem. Het plan
was een nieuw Stadhuis op de Stationslocatie. Hiertegen was veel verzet,
omdat er 2 gebouwen uit de tijd van de wederopbouw gesloopt moesten
worden. Ook GroenLinks was hier niet voor, en kwam met een alternatief
plan. Wij zeiden; als je dan toch de Schouwburg sloopt, (waar GroenLinks ook
niet voor was!) bouw daar dan een nieuw Huis vaan Bestuur en Cultuur.

GroenLinks wilde een huis van bestuur en cultuur
Een gebouw met meerdere functies, zodat het ook in de avonden en de week-
enden leeft.
Niemand heeft zich ook maar in ons plan verdiept. Wij kregen geen gehoor.
Men ging star door op de ingeslagen weg en met de kleinst mogelijke meer-
derheid werd vastgehouden aan nieuwbouw op de Stationslocatie.
De inwoners kregen alleen inspraak over het uiterlijk van het gebouw.
De suggestie om ook een keuze voor “geen stadhuis op de Stationslocatie” toe
te voegen werd weggewuifd.
Met het gevolg dat we bleven steken in geruzie en werd het in 2014 weer een
belangrijk verkiezingsitem.
Met als duidelijke uitslag dat de voorstanders van ‘geen nieuw Stadhuis’ de
verkiezingen wonnen.
Duidelijk zou je zeggen. Nu kunnen we het aanpakken en spijkers met koppen
slaan.
Ook GroenLinks wilde van het dossier af en voorkomen dat het ook in dit jaar
weer een verkiezingsitem zou worden.
Er zijn belangrijkere zaken die aangepakt moeten worden wat ons betreft.
Daarom werd, opnieuw met een kleine meerderheid, gekozen voor renovatie,
maar dan wel binnen de 9 miljoen. Ook hiertegen was weer groot verzet.

waar staan we nu?
De aanbesteding is mislukt. Renovatie wordt duurder dan 9 miljoen.

Partijen veranderen van mening.
Het dreigt weer een verkiezingsitem te worden.
Wat GroenLinks betreft moet je dit niet willen.
We moeten concluderen dat dit dossier niet in goede handen is bij de politiek.
Het loopt al veel te lang, heeft handen vol geld gekost en we hebben nog
steeds niets! We hebben er een rommeltje van gemaakt.
GroenLinks vindt dat we het nu aan de inwoners over moeten laten.
en aan hen moeten vragen, via een referendum of volksraadpleging,
wat zij willen.
En dan niet tijdens de verkiezingen van 21 maart, maar in het 2de of 3de
kwartaal van 2018.
Leg hierbij keuzes voor die duidelijk zijn en gekaderd met een realistisch en
haalbaar budget en daarbij de voor- en nadelen goed omschrijven.
Van belang is dan wel dat alle partijen zich conformeren aan de keuze van de
inwoners en daar niet meer aan morrelen.
Dus wat GroenLinks betreft is dit geen item voor de verkiezingen en laat in
deze verkiezingstijd niemand zich uit over “het stadhuis”!
De keuze ligt bij de inwoners en de uitvoering bij de nieuwe raad.

POLITIEK ONMACHTIG IN STADHUIS SOAP

Nel Dol
is ons huidige raadslid en nummer
3 op de lijst. Met haar 10 jaar erva-
ring in de gemeenteraad, en haar
sterk sociaal gevoel, is zij een
principiële rots in de branding.

verDeeLD!
NU MOETEN DE BURGERS HET MAAR ZEGGEN!

LaaTsTe Nieuws!
GroenLinks heeft tijdens de raadsvergadering van 12 maart een motie in-
gediend om via een volksraadpleging het nu aan de burgers over te laten.
Toen bleek dat onze motie te weinig steun zou krijgen, hebben wij deze
ingetrokken. De raad heeft nu besloten om het aan de nieuwe raad over
te laten, en deze als ‘denkrichting’ evt. een referendum mee te geven.

Foto: LOS



GroenLinks heeft in de Tweede Kamer 14 zetels en inmiddels is er een beweging ontstaan die staat voor een eerlijker, socialer en duurzamer Nederland,
óók in Den Helder! Onze Helderse fractie heeft gemotiveerde specialisten op elk gebied en wordt gewaardeerd voor haar visie en betrouwbaarheid.
Maar de fractie kan het niet alleen. Hulp van leden en sympathisanten blijft nodig.

waT kuNT u DoeN?
• Geheel vrijblijvend eens langskomen bij onze fractievergadering. De data maken we bekend via Facebook.
• ad hoc of regelmatig, maar altijd vrijblijvend, helpen met klusjes. Mail naar ons secretariaat: groenlinksdenhelder@gmail.com
• Lid worden: https://wordlid.groenlinks.nl
Een lidmaatschap verplicht u tot niets, maar helpt ons enorm. Wij zetten ons in voor een duurzame, sociale en groene stad. Al voor € 2,- per maand
wordt u lid en helpt u mee aan een duurzaam en sociaal Den Helder.
• vragen? Mail naar ons raadslid:  nel.dol@quicknet.nl of naar :
groenlinksdenhelder@gmail.com GROENLINKS

Doe mee! Hoe?

we dachten dat met de beslissing tot verbouw
van het stadhuis het stof over de discussie
neergedaald was. Niets is minder waar.
Daarom zoomen we dit keer in op de huis-
stofmijt.

De huisstofmijt valt onder de spinachtigen, heeft 8
poten en is 0,3 mm groot. Ze komen uit een eitje en zijn
na ongeveer 3 tot 4 weken volwassen. Een huisstofmijt
leeft 2 tot 3 maanden. Omdat ze niet tegen zonlicht kunnen,
leven ze bij voorkeur in een donkere omgeving. Drinken doen ze niet; 
ze onttrekken vocht uit de lucht en daar is een vochtige omgeving voor nodig.
Ze vullen hun buik met huidschilfers van mensen en dieren, maar ze eten ook
pollen, vezels en schimmels die op vochtige wanden groeien. Hun ideale leef-
omgeving is een warme, vochtige en wat stoffige plek. Vooral in hoofdkussens
en matrassen, waar wij hen al slapend van zowel voedsel als drinken voor-
zien. En natuurlijk de stoffen knuffeldieren en kledingkasten zijn favoriete
plekken. Huisstofmijten poepen ook. Hun uitwerpselen en vervellingshuidjes
kunnen bij mensen allergische reacties oproepen, zoals eczeem en astma. 

bestrijding:
Goed ventileren is een must! Daarnaast is het belangrijk om je huis regelmatig
schoon te maken, bij voorkeur met een vochtige doek omdat die goed stof op-
neemt. Natuurlijk moet je vloerbedekking regelmatig stofzuigen, maar weet

dat huisstofmijten te klein zijn om door het
filter tegengehouden te worden en met
de uitgaande lucht weer verspreid wor-
den. En al is je huis nog zo schoon, er
wonen tóch huisstofmijten bij je in.

Hun uitwerpselen zitten overal: in je bed-
dengoed, gordijnen, vloerbedekking en zelfs

gewoon in de lucht. Je kunt de populatie in-
dammen door behalve goed te ventileren, het bed-

dengoed regelmatig op 60 graden te wassen.
Hang wasgoed buiten te drogen of gebruik een wasdroger met een afvoer
naar buiten. Vloeren, wanden en meubilair van glad materiaal houden minder
stof vast. Voor mensen met een huisstofmijtallergie (mooi woord voor galgje)
wordt een synthetisch dekbed aangeraden of een donzen dekbed met het
anti-huisstofmijtkeurmerk. 

PLAAGDIERTJESHuisstofmijt
(Dermatophagoides pteronyssinus)

door Marja Timmers

Marja Timmers
is onze nummer 2 op de lijst. Zij is
gespecialiseerd in de onderwerpen
van de raadscommissie Bestuur en
Middelen, is vroeger ook raadslid
geweest en beschikt over veel 
ervaring.


